
Diabolo s Jánom Sásikom 

                Rozhovor s pani učiteľkou Pňačekovou 

      Spolupracujeme s UNICEF 

Výstava stoličiek                 Vyhodnotenie súťaže 

     Tvorba Veroniky Bérešovej                Žolík   

                 Celoslovenská súťaž v aranžovaní 

...a ešte množstvo ďalších zaujímavých príspevkov 



12.-18.9.  Pobyt ţiakov z Francúzska 

16.9.  Účelové cvičenie ţiakov 5.-9. ročníka 

4.-7.10.  Základný plavecký výcvik ţiakov 2. ročníka 

14.10.  Plavecká štafeta 

19.10. Olympiáda slovenského jazyka 

20.10.  Hudobno-divadelné vystúpenie Deň Slovákov 

8.11.  Remeslá našich predkov – tvorivá dielňa v MsKS pre ţiakov 3.    

          ročníka 

8.11.  Hvezdáreň Ţiar nad Hronom – ţiaci 4. ročníka 

28.11-2.12.  Plavecký výcvik – ţiaci 2. ročníka 
 

 
21 tried, 9 z nich sú 1.- 4. Ročník,  406 ţiakov,  z toho 222 dievčat, 

ročník opakuje 1 ţiak. Na náboţenstvo chodí 140 ţiakov, etickú 

výchovu má 267 ţiakov. V škole je spolu 30 učiteľov a učiteliek, 5 

vychovávateliek, 1 školník,  6  upratovačiek, 2 administratívne 

pracovníčky.  Obedy nám varí  9 kuchárok . Popoludní pracuje  22  

krúţkov a do školského klubu detí chodí 118 ţiakov . 
 

 
Dňa 14.9.2011 sa žiaci 8.A triedy v rámci predmetov Svet práce a Technika 
zúčastnili výstavy v Bojnickom zámku Na čom sedela Európa. Nachádzalo 

sa tu veľa rôznych zaujímavých stoličiek. 
Niektoré vyzerali pohodlne, iné zasa krásne. 
Bola tam aj stolička s vkladanými 
polodrahokamami, no pre väčšinu z nás bola 
skvostom záchodová stolička. Veľká časť 
stoličiek bola čalúnená a mali ozdobne 
vyrezávané drevo. Pochádzali zo 16. – 19. 
storočia. Hoci sme boli všetci veľmi unavení 
a okolo nás bolo aspoň 50 stoličiek, na ani 
jednu sme si nemohli sadnúť. Napriek tomu 

sme všetci obdivovali, čo ľudia v minulosti dokázali. 

Foto a text: Denisa Grajzová, Michaela Krausová, 8.A   



Čo sa deje doma a vo svete sa dozvieme ľahko. Z televízie, rádia, 

novín, internetu. Ale často nevieme, čo sa deje v našej blízkosti, 

v našej škole. Dosť bolo ticha. Je tu opäť nový (uţ piaty) ročník 

nášho (aj vášho) školského časopisu Chalupkáčik. Štyrikrát ročne sa 

v ňom dozviete, čím ţije naša škola, čo sa v nej udialo, čo sme zaţili. 

Nájdete v ňom aj vašu tvorbu  – básne, príbehy, ale aj tajničky, 

hádanky, ba aj súťaţ, ktorej výhercovia budú vţdy odmenení. Ţolík 

vás oslobodí od ústnej odpovede, ak ste sa nestihli pripraviť. 

Kde časopis vzniká? Kaţdú stredu v krúţku Mladý redaktor pod 

vedením p. učiteľky Jany Maţáriovej a Daniely Gállovej. 

Kedykoľvek sa k nám môţeš pripojiť alebo pridať svoj príspevok na 

uverejnenie. Tešíme sa na vás.  

Redakcia časopisu Chalupkáčik: Lukáš Kasperkevič, Jakub Radič, 

Filip Kotúľ - 7.B, Matúš Komáš, Adrián Kajaba, Daniel Hanzel, 

Jozef Dolog, Laura Schlenkerová, Nicolas Majzlan – 6.B, Andrejovia 

Rybár a Koberčík – 8.A, Kristína Danková, Adriana Šimková – 7.A . 
 

 



 

Učí na prvom stupni, tento školský rok ţiakov druhého ročníka 

 

1. Koľko rokov 

učíte na našej 

škole? V decembri 

to bude 19 rokov. 

2. Čim by ste chceli 

byť, keby ste neboli 

učiteľkou? Ťaţko 

povedať! Od mala 

som chcela byť 

učiteľkou.  Ale vţdy 

som rada tvorila, 

takţe asi povolania, 

kde sa to dá – reţisérka, scenáristka? Neviem. 

3. Čo robíte vo voľnom čase? Pracujem v záhrade, čítam, lúštim 

sudoku. Milujem hory a tanec, tak ak sa dá, buď sa túlam, alebo 

si idem zatancovať. Veľmi rada čítam. Knihy ma obohacujú 

nielen informáciami , ale rada sa dám vtrhnúť do celkového deja. 

Od mala ma  fascinoval  Jules  Verne – jeho knihy mám asi 

všetky. 

4. Máte nejaké zvieratko? Psíka. Kesinku. Také zachránené 

stvorenie, ktoré u nás nakoniec  našlo domov a teraz by sme ju 

nedali za nič na svete. Je uţ člen našej rodiny. 

5. Aké je vaše obľúbené jedlo? Ja zjem okrem koţe na horúcom  

mlieku a pudingu  všetko. Ale mamin zajac na smotane 

s brusnicami ma vţdy dostane. 

6. Čo nemáte rada? Podvody, podrazy, klamstvo a neúprimnosť. 

7. Čo vás naopak poteší? Keď vidím záujem, chuť niečo robiť, 

radosť z akejkoľvek činnosti. Milujem ţivot a som rada, keď 

vidím, ţe ľudia majú z neho radosť.  

 

Za rozhovor ďakujú Laura Schlenkerová a Martina Vargová 

  Foto : Andrej Rybár, 8.A 



My, členovia turistického krúţku,  sme sa 15.10. 2011 o 8.50  stretli  

na stanici s p. učiteľkou Lutovskou a p. uč. Fontánim. Keď nás 

autobus vysadil pred dedinou Temeš, išli sme 2 km po asfaltovej 

ceste. Uţ  odtiaľ sme videli krásnu skalu, ktorá sa týčila nad strmým 

kopcom. Cesta na skalu bola únavná a šmykľavá, šľapali sme asi ¾ 

hodiny. Konečne sme boli na vrchole Temešskej skaly. Zhora sa nám 

naskytol výhľad na okolité dediny a pohoria. Po krátkej prestávke a 

občerstvení  sme sa pomaly vybrali na spiatočnú cestu. Stretávali sme 

ďalších turistov, ktorí ešte len stúpali nahor. V dedine sme sa 

zastavili v pohostinstve, osvieţili sme sa čajom alebo kofolou. 

Autobus nás odviezol na stanicu do Prievidze a kaţdý sme išli svojou 

cestou domov. Uţ sa tešíme na ďalší výlet.  

Terézia Kršková, Dominika Blahová a Silvia Čičmancová, 6.B 

 

  Foto: Laura Schlenkerová 



 

 
 

Na konci septembra reprezentovali ţiačky 8.B Janka Čičmancová, 

Terezka Gábrišová a Karolínka Majcherová našu školu aj naše mesto 

v Piešťanoch na celoslovenskej súťaţi v aranţovaní a viazaní kvetov 

Victoria Regia 2011. Svoje umenie predviedli účastníci v troch 

kategóriách – základné školy, stredné záhradnícke školy 

a profesionáli. Tohtoročný 18. ročník bol venovaný rodine 

Winterovcov, najmä Ľudovítovi Winterovi, ktorý vybudoval 

z Piešťan svetoznáme kúpeľné mesto. 

Naše dievčatá vytvorili 9 zaujímavých prác na témy: pietna kytička 

na hrob Ľ. Wintera, závesný aranţmán na stenu zo sušeného 

materiálu a priestorová fantázia s kúpeľnou tematikou zo ţivých 

kvetov. Naším najväčším úspechom bolo 5. miesto, ktoré získala J. 

Čičmancová za aranţmán zo sušených kvetov. 

Vyvrcholením súťaţe bola prezentácia najlepších prác v kúpeľnom 

areáli a prehliadka alegorických kvetinových vozov. Počasie bolo 

nádherné, starostlivosť organizátorov príkladná, získali sme veľa 

skúseností, spoznali úţasných ľudí. Krásna rozlúčka s letom a pre nás 

veľká motivácia vrátiť sa do Piešťan, do priestorov Strednej odbornej 

školy záhradníckej aj o rok.      

                                          Text a foto: Mgr. Jana Michalovičová                 



 
 
 

Jesenné lístie uţ bozkáva 

 matku Zem na líca.                                      

 Vietor ostrý, rozmarný, 

 rozkošne sa s ním pohráva.   

 

 A stavia. Stavia z neho pomníky. 

 Komu? Kráse zlatých rán 

 a rose na steblách.  

 

 

 

                                         
Uţ niet času. Odletel.                                  

 Niekam na lepšie miesta.  

 Kde ? Nik neruší. 

 Aj on zatúţil napiť sa 

 z čiaš vzácnych plných pokoja.  

 

Tak, ako sme si nevšímali,                

 keď plynuli sekundy, minúty, 

 tak čas teraz nevšíma si nás. 

 Má inej roboty. 

 

 Nuţ preto vrásky brázdia starú 

tvár 

 a striebro pretkáva vlasy. 

 Darmo, čas nebol, nie je 

 a nebude milosrdný.                                    

 Veronika Bérešová , 9.A  

 



 
Viete, v čom je naša základná škola jedinečná v celom okrese 

Prievidza?  Ako jediná základná škola sme v školskom roku 2010/11 

získali titul Škola spolupracujúca s Unicef.  Splnili sme všetky 

podmienky (predaj vianočných pohľadníc, zapojenie sa do Týţdňa 

modrého gombíka a interaktívne hodiny s vyslancami Unicef). A titul 

sme získali uţ po piatykrát, ale tentokrát jediný zo základných škôl 

na hornej Nitre.  Je to najmä vaša zásluha, preto dúfam, ţe v aktivite 

nepoľavíte ani tento školský rok a titul opäť získame, lebo do 

projektu sme sa prihlásili aj tento školský rok. Zapojením sa do 

aktivít s Unicefom  aj vy prispievate k zlepšeniu ţivota detí 

v rôznych častiach sveta, ktoré nemajú také šťastie, aby vyrastali 

v takom dostatku a pokoji ako vy. Unicef vám v mene všetkých 

týchto detí ďakuje.  

Veľkú nástenku venovanú tejto organizácii i našim úspechom 

v spolupráci s ňou nájdete hneď pri hlavnom vchode do školy. 

Zastavte sa, prezrite si ju a prečítajte si. Veď je aj o vás.  

Foto: Andrej Rybár                Text: Mgr. Jana Mažáriová 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
V piatok 21.10.2011 sme si v škole urobili jesenné vyučovanie. 

Rozprávali sme sa o strome, ktorý sa volá javor mliečny. Do našej 

triedy prišli Javorienka a Javorko, ktorí nám povedali veľa vecí 

o javore, ktoré sme nevedeli. Veľmi sa nám páčili, lebo nám dávali 

hádanky a spolu sme spievali javorové piesne a hrali ľudovú hru 

o javorovej bráne. Javorové listy nám pripravili doplňovačky  

a matematické príklady. Matka príroda nám vysvetlila, prečo sa listy 

sfarbujú a na jeseň opadávajú. 

Na konci sme z listov tohto stromu urobili nádherné kytičky ruţičiek. 

Darovali sme ich 

tým, ktorých 

máme radi. Toto 

vyučovanie sa 

nám páčilo.  

 

 

 

Foto: Andrej Rybár 

Lucka, Samirka, Filipko, Sandy, Jakubko a Chris z II. 

 



 
Diabolo je prastará 

ţonglovacia pomôcka. 

Vyzerá ako presýpacie 

hodiny. Diabolo sa 

ovláda pomocou šnúrky 

na 2 paličkách. Točí sa 

na šnúrke natiahnutej 

medzi paličkami a 

pomocou šnúrky sa aj 

roztáča. S diabolom sa 

dá robiť všetko moţné - 

vyhadzovať, chytať a 

mnoho ďalšieho s 

vyuţitím všetkých 

končatín. 

Prečo sú dnes skoro 

všetci piataci cez veľkú 

prestávku na chodbe? Aha, deviataci vyšli z učebne výtvarnej 

výchovy a hrajú sa na chodbe s diabolom. Jednému z nich, Jankovi 

Sásikovi, to ide najlepšie. 

Ako dlho sa už zaoberáš kúskami s diabolom? Asi 6 mesiacov. 

Prečo ťa zaujalo? Kde si to videl? Videl som to v tábore a potom 

som si to našiel aj na internete. 

Ako dlho nacvičuješ jeden kúsok? Ako sa to učíš? Najprv si to 

pozriem na internete. Závisí od náročnosti, ale väčšinou cvik 

pochopím za 5 – 10 minút. Potom ho trénujem hodinu aţ dve. Neskôr 

si nacvičené prvky spojím do zostavy a tú cvičím stále.  

Venuješ sa okrem diabola ešte niečomu? Hrám basketbal, ale 

diabolo mi ide lepšie. Robím to pre svoju zábavu a v budúcnosti by 

ma moţno bavilo niekoho to učiť.  

                                  Za rozhovor ďakuje Nicolas Majzlan 

 



 
Blíţil sa koniec školského roka a deti z 2.C, 3. A a 5.A sa vybrali do 

školy v prírode. Čakala ich krásna príroda Nízkych Tatier. Bývali 

v penzióne Boca vo 

Vyšnej Boci. A ako im 

bolo? 

Sonička (3.A) – Bolo 

tam super! Namiesto 

animátorov tam boli 

učiteľky a mali 

prezývky Watawah, 

Hiladí, Timatí 

a Marimé. Kaţdé ráno 

sme mali rozcvičku. 

Boli sme na bowlingu, 

zvládli sme túru na Čertovicu. Mali sme aj olympijské hry. Niekedy 

po olovrante sme išli na ihrisko. A čo sme robili po večeri? 

Diskotéka, súťaţe, proste paráda! 

Emka (3. A) – Boli sme na salaši a pozerali sme, ako sa doja ovečky 

a ako po sebe skákali. To bola sranda. Keď veľmi pršalo a fúkalo, tak 

sme sa hrali „maznačku.“Posledný večer sme mali pyţamovú párty. 

Martinka (3. A) – 

Veľmi sa mi páčili 

súťaţe, za ktoré sme 

dostávali pekné ceny. 

Prechádzky na 

čerstvom vzduchu boli 

fajn. Aj na ihrisku bolo 

super. 

A diskotéka na záver? 

Hurá! 

 

 

Text a foto: Mgr.  Adriana Hoštáková 
 



 

Dňa 20. októbra 2011 sa ţiaci 5.-7. ročníka našej školy zúčastnili 

kultúrneho podujatia, ktoré bolo zamerané na dejiny nášho národa. 

Mali sme moţnosť konfrontovať svoje poznatky o dejinách Slovákov 

od príchodu Slovanov po obdobie štúrovcov. Toto vystúpenie bolo 

umocnené dobovými kostýmami, vhodnými rekvizitami 

a spoluúčasťou ţiakov na niektorých aktivitách účinkujúcich.  

                                                                                 Jakub Radič, 7.B                                      

 

1. číslo nášho časopisu bolo mimoriadne a vyšlo uţ v septembri. Celé 

bolo venované programu Comenius. Zo správnych odpovedí, ktoré 

nám na súťaţné otázky prišli, sme vyţrebovali týchto výhercov: 

Paulína Mikulková, Mária Balková, Andreas Lukas a Sára Záziková. 

Gratulujeme! Ceny doručíme.                                                     Redakcia 



 

Je všeobecne známe, ţe 

slovenský jazyk patrí medzi 

najťaţšie jazyky na svete. 

Samé poučky, pravidlá, 

delenie - a ten pravopis! No 

komu by sa to chcelo učiť? 

Na to vám dokáţem 

odpovedať jednoduchou 

odpoveďou. Ţiačky ôsmeho 

a deviateho ročníka sa 

s touto neúprosnou 

gramatikou popasovali dňa 

19.10.2011. Dokázali 

prekonať nástrahy úloh 

z literatúry a slohu, hravo si 

poradili aj s transformáciou 

textu a problém im nerobil 

ani prednes krátkeho textu 

na danú tému. Hodnotiaca 

trojčlenná porota to mala dosť ťaţké. Napriek tomu, ţe kaţdá 

súťaţiaca dosiahla krásne výsledky, na víťazných miestach mohli byť 

iba tri mená. Na treťom mieste sa umiestnila ţiačka 9.A triedy 

Michaela Kríková, s druhým najväčším počtom bodov skončila 

ţiačka 8.A triedy Barbora Šmirinová a úspešnú trojicu uzatvára 

Veronika Bérešová, žiačka 9.A triedy. Jej výsledky prekvapili aj 

veľaváţenú porotu. Veronika bude reprezentovať našu školu 

v okresnom kole  2.decembra tohto roku. Drţíme palce! 

 

Na fotke: zľava – Veronika Bérešová 1.miesto, vpravo – Barbora 

Šmirinová 2.miesto, v strede – Michaela Kríková 3.miesto  

Foto : A.Rybár, 8.A  Text : Michaela Kríková, 9.A 



 
Neviete, čo robiť 

počas dlhých 

upršaných jesenných 

večerov? Máme pre 

vás návrh, ako si ich 

spestriť  výrobou 

tekvicového panáka.        

Budeme potrebovať 

jednu veľkú a jednu 

malú tekvicu, noţík, 

špendlíky, korenie, 

dva druhy stuţiek – 

jednu úzku a jednu 

širokú, šúpolie z  kukurice, listy brečtanu,  farbu, fazuľové struky 

a feferónky. 

Ak to všetko máme, môţeme začať. Najprv pomocou špendlíkov 

pripevníme na seba dve tekvice.  Hornú ošúpeme noţíkom,  je to 

hlava. Z korenia spravíme oči, z jarabiny nos a z feferónky ústa. 

Okolo krku uloţíme brečtanové listy. Na niť navlečieme jarabinu 

a máme náhrdelník. Okolo spodnej tekvice pomocou špendlíkov 

upevníme šúpolie ako sukňu. Slamu namočíme vo farbe a urobíme 

z nej vlasy, ktoré upevníme úzkou stuţkou. Fazuľové struky nám 

poslúţia ako ruky. Širokú stuţku previaţeme okolo pása na mašličku 

– je to opasok. 

 Namiesto surovín, ktoré sme uviedli my, môţete pouţiť hocičo 

podľa vašej vlastnej fantázie a surovín, ktoré máte k dispozícii. 

Prajeme veľa zábavy pri výrobe vášho kamaráta.       

Foto: internet                              Lukáš Kasperkevič, 7.B                              
 

 
Koľký ročník súťaţe v aranţovaní bol v Piešťanoch? 

Odpovede s vaším menom a triedou vhoďte do schránky 

Chalupkáčika pri vrátnici do 20.12.2011. Vyţrebujeme 3 výhercov. 



 

Viete, čo je planetárium? Aj my, ţiaci 4.A, B sme to chceli vedieť, 

a tak sme sa 8.11.2011 vybrali do Ţiaru nad Hronom, kde sa 

planetárium nachádza. 
 

 

Natália:  Bol  to veľký záţitok. Keď sme odchádzali, bolo nám ľúto. 

Valentína:  Najviac sa mi páčilo, keď nám ukazovali hviezdy 

a planéty vo vesmíre – teda premietacia sála. Bol to najlepší výlet. 

Viktória:  Bolo tam úţasne. 

 

 
V rámci medzinárodného týţdňa boja proti drogám usporiadalo RKC 

v Prievidzi okresnú konferenciu pre ţiakov 2. stupňa ZŠ pod názvom 

Detská konferencia. Konferencia prebiehala 3 dni 14.11.2011 – 

16.11.2011 a bola zameraná na prevenciu voči rôznym sociálno-

patologickým javom medzi mladými. Ţiakom poskytla priestor na 

vyjadrenie vlastných názorov a postojov k uţívaniu návykových 

látok a šikanovaniu. 

Jednotlivé školy sa prezentovali programom, ktorý vytvorili 

a realizovali samotní ţiaci. Vystúpenia ţiakov vhodne dopĺňali  



prezentácie 

odborníkov 

z oblasti 

literatúry, 

zdravotníctva, 

polície 

a psychológie. 

Našu školu 

v pondelok 

14.11. 

reprezentovali 

ţiaci 7.A triedy 

kvalitným 10-

minutovým 

programom a v stredu 16.11. náročnou PowerPointovou prezentáciou 

s vloţenými videami a hudbou, ktorú natočili a vytvorili ţiaci 8.A 

triedy. 

Text a foto: žiaci 8.A 
 

 
27.10.2011 sa vybraní ţiaci 3. a 4. ročníka zapojili do 1. kola 

basketbalovej ligy. Tu sme spolu s ďalšími školami súperili 

v rôznych štafetách, kde sme ukázali svoju obratnosť, rýchlosť, 

vytrvalosť ... Taktieţ sme predviedli svoje basketbalové schopnosti 

v ťaţkých zápasoch s tromi ďalšími školami.  Po priebeţnom 

vyhodnotení  sme skončili na druhom mieste. Drţte nám palce do 

ďalších kôl!                             Text: tím basketbalistov  

 

 vás môţe oslobodiť od 

jednej ústnej odpovede. Neplatí na písomné 

práce.  Jeho platnosť je do vyjdenia ďalšieho 

čísla nášho časopisu vo februári. Tešíme sa na 

vás. Redakcia 


